
 
 
                                                     Protokół   Nr   X/2011 
                                                     z przebiegu X sesji Rady Miejskiej Choszczna 
                                                     która odbyła się 2 września 2011r. w sali Ośrodka 
                                                     Sportowo Wypoczynkowego w Choszcznie 
                                                     przy ul. Sportowej 1. 
 
 
W sesji uczestniczyło 17 radnych. Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. p. Sakowski Józef 
2. p. Stróżyński Zbigniew 
3. p. Szczęsny Remigiusz 

 
Porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
- druk 102 w sprawie powołania zespołu dla przygotowania wyboru ławników na 
kadencję 2012-2015, 
- druk 96 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 
wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych 
na dzień 9 października 2011r na terenie Gminy Choszczno, 
- druk 97 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, położonej w obrębie Nr 3 ewidencji gruntów m. Choszczno, oznaczonej 
nr działki 157/7, 
- druk 98 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych, 
- druk 99 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami, 
- druk 100  w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Choszczno, 
- druk 101 w sprawie zmian w budżecie na rok 2011. 
4. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Choszcznie w roku 2010. 
5. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady Miejskiej Choszczna o godzinie 14.15 
otworzył obrady X sesji Rady Miejskiej Choszczna. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach bierze udział 17 radnych, co 
upoważnia Radę do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad wyznaczył radnego p. Piotra Nahorskiego. 
   Następnie Przewodniczący Rady przywitał radnych, p. Burmistrza Choszczna wraz z 
kierownictwem Urzędu, Prezesów gminnych spółek, sołtysów i przewodniczących 
zarządów osiedli, oraz mieszkańców gminy. 



p. Przewodniczący Rady zaproponował radnym poszerzenie porządku sesji o dwa 
dodatkowe projekty uchwał :na druku 103 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego  i rozpatrzenie  po druku 102  oraz  druku 104 (w sprawie powołania składu 
osobowego Komisji Wyborczej Młodzieżowej Rady Miasta Choszczna )po druku 101. 
Innych uwag do porządku sesji nie zgłoszono. Porządek sesji został przyjęty wraz z 
poprawkami 17 głosami „za”. 
    W kolejnym punkcie zatwierdzonego porządku sesji radni przyjęli protokół z IX sesji 
bez odczytywania ,( protokół był wyłożony w biurze Rady)  17 głosami „za” 
    W trzecim punkcie porządku radni rozpatrywali projekty i podejmowali uchwały: 
- projekt na druku m103 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
przedstawił p. Przewodniczący: p. Bogusław Kunowski złożył pisemną rezygnację z 
mandatu. Dyskusji nad projektem uchwały nie podejmowano. Radni uchwałę 
stwierdzającą wygaśnięcie mandatu podjęli 17 głosami „za”, przy obecnych 17 radnych . 
 Nr uchwały X/108/2011. 
- druk 102 w sprawie powołania zespołu dla przygotowania wyboru ławników na 
kadencję 2012-2015 przedstawił p. Burmistrz uzasadniając  wymogami ustawy- prawo o 
ustroju sądów powszechnych, które wskazują na potrzebę przygotowania  dokumentacji  
wyboru ławników .Radni dyskusji nad projektem uchwały nie podjęli. Uchwała została 
podjęta 17 głosami „za”, przy obecnych 17 radnych. 
Nr uchwały X/109/2011. 
- druk 96 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 
wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 
zarządzonych na dzień 9 października 2011r na terenie Gminy Choszczno przedstawił 
 p. Burmistrz uzasadniając potrzebą powołania obwodów: w szpitalu , areszcie śledczym i 
zewnętrznym zakładzie. Radni uchwałę podjęli 17 głosami „za”, przy obecnych 17 
radnych. Nr uchwały X/ 110/2011. 
- druk 97 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, położonej w obrębie Nr 3 ewidencji gruntów m. Choszczno, oznaczonej 
nr działki 157/7 przedstawił p. Burmistrz  podając ” że wpłynęła oferta firmy, która 
zainteresowała się działką 157/7. Jeszcze przed wakacjami odbyło się spotkanie z 
przedstawicielami klubów radnych w tej sprawie. Propozycja jest taka aby po otrzymaniu 
pieniędzy za sprzedaż tej działki przeznaczyć część środków  na modernizację pozostałej 
części ,czyli targowiska zielonego . Następnie p. Burmistrz przedstawił na planszy sposób 
zagospodarowania obiektu. 
Jednocześnie poprosił o rozwagę przy podejmowaniu decyzji, proponując możliwość 
przekazania projektu uchwały do Komisji, ewentualne przeprowadzenie konsultacji z 
mieszkańcami i wybranie najkorzystniejszego rozwiązania. Dodał p. Burmistrz, że 
wniosek o wydanie warunków zabudowy już wpłynął. Natomiast dziś należy się 
zastanowić czy przedstawione koncepcje odpowiadają mieszkańcom i pracującym na 
targowisku. Nadto od wielu lat podnoszony jest temat estetyki targowiska. Firma 
oferującą kupno działki interesuje się właśnie targowiskiem. (Nadto  funkcjonowała 
jeszcze koncepcja wraz z pozwoleniem na rozjazd ulicy Jagiełły). 
   W dyskusji:   
radna p. Bikowska złożyła wniosek o odesłanie projektu uchwały do  
Komisji Komunalnej uzasadniając potrzebą konsultacji z osobami pracującymi na 
targowisku, którzy w tej sprawie wnieśli protest do Burmistrza i wypracowanie 
stanowiska dot. projektu uchwały. 
Dalszej dyskusji nie prowadzono . Wniosek o przekazanie projektu uchwały do Komisji 
Gospodarki Komunalnej radni podjęli 17 głosami „za”. 



- druk 98 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych przedstawił p. Burmistrz uzasadniając wymogiem ustawowym o opiece nad 
dziećmi do lat 3 prowadzenie żłobka lub klubu dziecięcego jest działalnością regulowaną 
w rozumieniu ustawy o swobodzie działalności gospodarczej. Burmistrz  obowiązany jest 
do prowadzenia rejestru żłobków i klubów dziecięcych, a wpis do rejestru podlega 
opłacie, która stanowi dochód własny gminy. Proponowana jest opłata w wysokości 50 zł. 
Dyskusji radni nie podjęli. Uchwała została podjęta 17 głosami „za” przy obecnych 17 
radnych. Nr uchwały X/111/2011. 
- druk 99 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami przedstawił p. Burmistrz .Ustawa o opiece nad dziećmi do lat 3 
nakłada obowiązek opracowania planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami. Czynności nadzorczych dokonają osoby upoważnione przez 
Burmistrza. Radni dyskusji nad projektem nie podjęli. Uchwała została podjęta 17 
głosami „za”, przy obecnych 17 radnych. Nr uchwały X/112/2011.  
- druk 100 w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na obszarze Gminy Choszczno przedstawił p. 
Burmistrz wraz z autopoprawkami: w § 3 ust.3 pkt.2 skreślić słowo ”żłobek”, a wpisać 
„kluby dziecięce” i skreślić § 6 w całości. Uzasadnieniem jest również ustawa o opiece 
nad dziećmi w wieku do lat 3 i podmioty prowadzące żłobki i kluby dziecięce mogą 
otrzymywać na każde dziecko objęte opieką dotację celową z budżetu Miasta Choszczna. 
Wysokość i zasady ustalania dotacji celowej określa Rada Gminy w drodze uchwały, stąd 
projekt uchwały na przedstawionym druku. Radni dyskusji nad projektem nie podjęli. 
Uchwała została podjęta 17 głosami „za”, przy obecnych 17 radnych. 
Nr uchwały X/113/2011. 
- druk 101 w sprawie zmian w budżecie na rok 2011 przedstawiła pani Skarbnik 
uzasadniając, porządkowaniem budżetu po stronie dochodu zwiększając  prognozę z 
tytułów wpływów określonych w pkt.1 i stronę wydatkową zwiększającą plan wydatków 
bieżących wprowadzając środki przeciwdziałania alkoholizmowi na dodatkowe zadania z 
zakresu kultury fizycznej oraz zmniejszeniem planu wydatków na nowo powstającą 
świetlicę terapeutyczną w Kołkach, zwiększeniem planu na remonty dróg, na 
funkcjonowanie Środowiskowego Domu Samopomocy oraz na utrzymanie zieleni 
miejskiej  oraz wpisanie do planu wydatków środków na usuwanie azbestu, które zostaną 
przekazane w formie dotacji z WFOŚ w Szczecinie. Na zwiększenie planu wydatków na 
dotację dla Starostwa za zobowiązania z roku 2010, na dofinansowanie zakupu autobusu 
dla Warsztatu Terapii Zajęciowej w Piaseczniku i samochodu dla Ośrodka Wsparcia w 
Choszcznie (realizacja uzależniona od pozyskania środków z PEFRON w Warszawie), 
świetlice wiejskie II etap na dokończenie rozliczenia z roku 2010 i zmniejszenie planu 
wydatków celem zbilansowania proponowanych zwiększeń. 
Radni dyskusji nie podjęli. Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 4 wstrzymującymi 
przy obecnych 17 radnych. Nr uchwały X/114/2011. 
- druk 104 w sprawie powołania składu osobowego Miejskiej Komisji Wyborczej 
Młodzieżowej Rady Miasta Choszczna przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty. 
Radni dyskusji nad projektem nie podjęli. Uchwała została podjęta 14 głosami „za”,  
3 wstrzymującymi, przy obecnych 17 radnych . Nr uchwały X/ 115/2011. 
    W punkcie czwartym porządku sesji: 
„Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Choszcznie w roku 2010” objaśniał p. Burmistrz: żadna komisja Rady uwag ani 
wniosków do sprawozdania nie zgłosiła. 
p. Paweł Nahorski pytał ile osób z terenu Gminy Choszczno jest w domach pomocy 
społecznej. Odpowiedział p. Burmistrz, że nie wie, ponieważ są różne schorzenia osób 



kierowanych do poszczególnych domów pomocy. Jednak Gmina rocznie ze swego 
budżetu dopłaca do utrzymywania osób z niskimi świadczeniami i jest to kwota około  
300 tys zł rocznie. 
Dalszej dyskusji nie prowadzono. Informację radni przyjęli bez uwag. 
    W punkcie piątym: sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania 
uchwał Rady Miejskiej radni przyjęli bez uwag. 
    W punkcie kolejnym radni zgłaszali interpelacje i zapytania: 
1) p. Z.Żółkiewicz: pytał o opłaty za przejazd autobusu, który dowozi dzieci do Szkoły Nr 
3 z Osiedla 700-lecia (ponoć miesięczny koszt wynosi 60 zł), oraz czy Urząd Miejski 
zalega ze składkami nauczycieli wobec ZUS i jaka to jest kwota. 
Odpowiedział p. Burmistrz, że dzieci były dowożone, lecz takiego obowiązku Gmina nie 
ma. Został ogłoszony przetarg na te usługi i obecny świadczeniodawca po prostu realizuje 
swoje obowiązki, natomiast BOSS wydaje bilety dla dzieci, którym przysługuje dowóz.  
Odnośnie zadłużenia wobec ZUS potwierdził p. Burmistrz, że są i stara się je regulować. 
2) p. Piotr Nahorski w nawiązaniu do informacji z wykonania budżetu Gminy za I 
półrocze 2011 pytał o stan finansów, który jest niepokojący, ponieważ zobowiązania 
wymagalne wynoszą ponad 5 mln zł, a ogólne zadłużenie gminy wynosi ponad 39 mln zł. 
Nadto docierają informacje o opóźnionej wypłacie wynagrodzenia dla nauczycieli za 
miesiąc lipiec o zaleganiu wobec ZUS, czy spółka która budowała ścieżkę wokół jeziora 
otrzymała zapłatę i czy są uregulowane należności za budowę ulicy Zielnej. Co dzieje się 
z protokołem „Orlika” czy została potwierdzona samowola budowlana, czy PEC jest 
wierzycielem Gminy i jednostek organizacyjnych i jaka to jest kwota, czy BOSS wypłacił 
świadczenia socjalne dla nauczycieli. 
Odpowiedział p. Burmistrz: nt „Orlika” nie ma decyzji o samowoli budowlanej, choć 
ukazała się interpretacja  dotycząca budowy boisk z tego roku, dodał, że Nasza Gmina 
budowała „Orlika” w ubr.  Na pozostałe pytania udzieli pisemnej odpowiedzi. 
3) p. Szemlij podał, że Komisja Oświaty wizytowała obiekty szkolne i stwierdziła, że 
trzeba naprawić rynny w Szkole Podstawowej w Zamęcinie, na razie naprawy są niższe 
niż by… 
      W kolejnym punkcie porządku p. Przewodniczący Rady przekazał radnym informację 
o pismach   kierowanych  do Rady Miejskiej: 
- wniosek Prokuratury w sprawie uchylenia uchwały z roku 2007 (śmieciowej). W 
uzupełnieniu   p. Kalina wyjaśnił, że Prokuratura może występować z wnioskiem, ale to 
Rada podejmuje decyzję. Nadzór Wojewody wcześniej nie uchylił tej uchwały, ale Jego 
zdaniem Prokuratura nie ma racji poza zapisem ,że zapisy ustawowe powinny znaleźć się 
w treści  uchwały . ( różnią się w uchwale od ustawy). 
Radni zdecydowali o wypracowaniu stanowiska przez Komisje Rady i przedstawienia go 
na następnej sesji Rady Miejskiej. 
 
      Wobec wyczerpania porządku sesji p. Przewodniczący Rady zakończył obrady X sesji 
Rady Miejskiej Choszczna, dziękując wszystkim za udział. 
Sesja została zakończona o godzinie 15.20. 
Protokołowała D.Bobik 
Przebieg sesji został nagrany na CD.   
                                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                                Bogusław Szymański 
 
 
Załączniki do protokołu sesji: 



- lista obecności radnych, 
- projekty uchwał na drukach od 96 do 104 
- sprawozdanie MGOPS w Choszcznie za rok 2010 
-sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami. 
 


